
Чрез: Г-н Венцислав Спирдонов

Председател на ВТОбС

До: Г-н Даниел Панов

Кмет на Община Велико Търново

ПИТАНЕ

От: Димитър Чолаков, Общински съветник от група “БСП за България, АБВ 
и Движение 21” във ВТОбС.

Относно: Изменения в “Наредба за реда за спиране, престой и паркиране 
на пътни превозни средства на територията на град Велико Търново”, в 
частта касаеща паркиране на ППС, превозващи и/или управлявани от хора 
с увреждания.

Уважаеми г-н Кмете,

с решение №977, във връзка с горепосочената наредба, по предложение 
на паркинги и гаражи, общински съвет ВТ гласува изменение. Веднага 
трябва да кажа, че съм един от гласувалите изменението.

Причината за това е следната. Присъствах на заседание на ПК по 
здравеопазване и социални дейности, която разгледа казуса. Пред 
комисията представителя на паркинги и гаражи, разясни предложението по 
следния начин:

“правото на автомобили с инвалиден талон се променя до възможността 
за спиране на паркоместа в синя зона до 3 часа, а на синьо петно без 
ограничение по време. Или поне това разбрах от представянето”.

Поради всичко това признавам се доверих на казаното в дискусията и не 
прочетох конкретния текс. И тук си взимам сериозна бележка, че винаги 
трябва да бъда воден от мъдростта на старата руска поговорка “Доверяй, 
но проверяй!"

Какво всъщност сме приели осъзнах няколко дни по-късно, когато 
наредбата е вече в сила. Тогава получих безброй гневни обаждания, 
признавам и ругатни в качеството ми на общински съветник от хора с 
увреждания, засегнати от новия режим на паркиране.

Ще дам само един пример:



Ако двете сини паркоместа пред поликлиниката са заети, а те винаги са 
заети, водач или пътник с много лични проблеми в придвижването, трябва 
да се ориентира, към обикновено свободните места на гърба на ДНА.

Уважаеми г-н Кмете,

тази социална категория се нуждае от много грижи и внимание но на първо 
място в списъка на тези потребности са лекарствата и гарантирания 
достъп. И докато лекарствата са държавна политика, то гарантирания 
достъп включващ и паркоместата си остават общинска отговорност. Ще 
бъда и коректен в това питане, тъй като констатирам обособяването на 
нови сини клетки за паркиране. Но те не са пред аптеки, здравни 
заведения и банки, където, какго споделят хората с увреждания, най-често 
им се налага да спират. Някой са дори повече от странно ситуирани, като 
напримерно това непосредствено до паметника на обесените. 
Символиката ми се струва крайно неподходяща.

Това питане към вас г-н Кмете е с оглед да предложите едно по-удачно 
решение, с което да се дават повече възможности, а не да се отнемат 
техни досегашни права. Сигурен съм, че ще го направите.

В случая, мисля, че ще ви улесня със следната идея, зад която застава и 
съюза на инвалидите в гр. Велико Търново:

В пренаситена с превозни средства София например, престоя на синьо 
паркомясто с инвалиден талон, е 4 часа. Нека тук останат 3-те часа за 
синьо паркомясто, а 4-тия час да предоставим като възможност за спиране 
на всяко друго паркомясто в синя зона.

Казано обобщено: до 3 часа на синьо и до един час на всяко друго.

Налице е и друга възможност, която хората в неравностойно положение, 
считат като далеч по удачна. Тя е: до 2 часа на синьо и до 2 час на всяко 
друго парко място.

Моля за писмен и устен отговор.

19.07.2022Г. С уважение:

Велико Търново /Димитър Чолаков/



На вниманието на:
Даниел Панов - кмет на Община Велико Търново 
Венцислав Спирдонов - председател на ОбС - Велико Търново

На 19.07.22r. в клуба на инвалида гр. Велико Търново от 11:00 часа 
организирахме среща с общинския съветник Димитър Чолаков за 
обсъждане на предложение за оптимизиране организацията на паркиране 
в района на Велико Търново за автомобили с инвалиден талон. 
Участвалите в събранието единодушно се обединиха, че оптималния 
вариант за паркиране и престои е: възможност за безплатно паркиране до 
2 часа на синя клетка и до 2 часа на всички останали.

Компромисен вариант - възможност за безплатно паркиране 3 часа 
на синя клетка и един час на всички останали паркоместа.

С оглед горепосоченото подкрепяме предложението на общинския 
съветник Димитър Чолаков.

19.07.22r.
гр. Велико Търново


